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REKLAMA

Tragedia wydarzyła się 1 
kwietnia ok. godziny 12.30, 
niecały kilometr przed Go-
stomią. W wyniku wypadku 
67-letnia pasażerka fiata 
punto poniosła śmierć na 
miejscu. 69-letni kierow-
ca został przewieziony do 
107. Szpitala Wojskowego 
w Wałczu. Był trzeźwy i nie 
doznał większych obrażeń.
Z nieznanych przyczyn kie-
rowca osobówki uderzył w 
przydrożne drzewo. Później 
auto dachowało. Kierowca 
i pasażerka to mieszkańcy 
województwa wielkopol-
skiego.

mk, fot. KP PSP Wałcz

Śmiertelny wypadek
Do tragicznego wypadku 
doszło na drodze wojewódz-
kiej nr 178.

PRACA 
Tylko dlla młodych osób, które 

lepiej się czują w mediach społecz-
nościowych niż w wodzie. 
wyślij kontakt do siebie na 

FB @studioextraa



2 EXTRAWAŁCZ  nr 437

ADRES REDAKCJI
ul. Bankowa 2, 78-600 Wałcz
REDAKTOR NACZELNY 
Piotr K.
I ZESPÓŁ REDAGUJĄCY 
Piotr, Wiesław, Marcin, Tomek, 
KONTAKT:
e-mail: extrawalcz@gmail.com  
strona internetowa: www.extrawalcz.pl, 
Telefon: 67 387 42 43
Redakcja czynna od poniedziałku do piątku 
w godzinach od 9:00 do 15:00

WYDAWCA:
Agencja 3 Głowy Prodakszyn
KIEROWNIK REDAKCJI
Aleksandra Kisielewska-Walukiewicz 

ZESPÓŁ GRAFICZNY
Robert Hansen
Aleksandra Kisielewska-Walukiewicz
MÓZG CAŁEJ OPERACJI
Piotr Kurzyna

DRUK:
Drukarnia  AGORA S.A.
Redakcja nie ponosi odpowiedzialności za treść za-
mieszczanych reklam i ogłoszeń oraz zastrzega so-
bie prawo do redagowania i skracania nadesłanych 
tekstów. Listy nadsyłane do redakcji są wyrazem 
opinii ich autorów. Redakcja nie zwraca materiałów 
niezamówionych. 

REKLAMA

Felieton

Szczepionkowy bajzel

Obecnie tematem numer je-
den są szczepienia przeciwko 
Covid-19 i często związane 
z tym zamieszanie z zapisa-
mi różnych grup wiekowych. 
Pominę milczeniem wpadkę 
ministra Dworczyka, jednak 
na naszym lokalnym podwór-
ku podobny zamęt zdarza się 
coraz częściej. Moją 92-letnią 
mamę zarejestrowałem na 
szczepienie w 107 Szpitalu 
Wojskowym jeszcze w grudniu 
ub.r. Zostałem poinformowa-
ny, że termin szczepienia to 

środa - co okazało się waż-
ne - 31 marca 2021. Kiedy 
ja sam otrzymałem pierwszą 
dawkę w połowie marca - jako 
pacjent z grupy 1B - ponow-
nie upewniłem się, że data 
szczepienia mamy nie uległa 
zmianie. Kiedy w oznaczonym 
czasie przywiozłem rodziciel-
kę do szpitala, siedzący na 
posterunku jeden z dwóch 
żołnierzy stwierdził, że dziś 
szczepień nie ma. Mocno zi-
rytowany spytałem więc, dla-
czego nas nie zawiadomiono 
i gdzie mogę się dowiedzieć 
o kolejny termin? Odpowiedź 
„nie wiem” jeszcze bardziej 
wyprowadziła mnie z nerwów, 
więc zawołałem: po co tu, 
szweju, siedzisz? Fakt, przy-
znaję użyłem niegrzecznego 
określenia, na co zareagował 
przechodzący obok medyk. 
Najprawdopodobniej był to le-
karz, który zaczął mnie uświa-
damiać, że pretensje mogę 
mieć do Ministerstwa Zdrowia 
i powinienem oglądać „słusz-
ną telewizję”. 

I wtedy rozpoczął się z medy-
kiem dialog.
- Ktoś chyba powinien mnie 
zawiadomić - zauważyłem
- Nie wiem - odpowiedział pra-
cownik szpitala.
- Więc do kogo mam się zwró-
cić z pretensją?
- Nie wiem. 
- A kto poinformuje mnie o ko-
lejnym terminie szczepienia?
- Nie wiem - po raz kolejny pa-
dło słowo klucz.
Następnie udałem się do pani, 
która zarejestrowała mamę 
na 31 marca i później mi to 
potwierdziła. Po sprawdzeniu 
w rejestrze okazało się, że 
rzeczywiście mama ma ter-
min na środę 31 marca. Pani 
mocno się zdziwiła i zadała 
sobie pytanie: „dlaczego na 
środę, przecież w środy nie 
szczepimy”? Kiedy dopyty-
wałem się o kolejny termin, 
pani stwierdziła: „ pan mnie 
zamęczy, proszę iść do siostry 
przełożonej Izby Przyjęć, ona 
powinna to wiedzieć”. Roz-
począłem poszukiwania onej 

przełożonej. Z Izby Przyjęć, w 
której była nieobecna, wypro-
szono mnie, argumentując, że 
za chwilę przyjedzie karetka 
z pacjentem. Kiedy wreszcie 
znalazłem panią na korytarzu, 
zaprosiła mnie do swojego po-
koju i spokojnie oraz rzeczowo 
wyjaśniła, że mama ma ter-
min na 2 kwietnia. Jak Pań-
stwo myślą, co przełożona od-
powiedziała na moje pytanie: 
dlaczego inna osoba - przeby-
wająca w pomieszczeniu obok 
- w swoim grafiku ma inny ter-
min? Oczywiście „nie wiem”.
Już nie będę opisywał samego 
oczekiwania na otrzymanie 
zastrzyku. Jeżeli ktoś chciałby 
nakręcić instruktażowy film, 
jak nie należy zachowywać 
się w czasie pandemii, miał ku 
temu świetną okazję. Kłębiący 
się tłum starszych osób wraz z 
towarzyszącymi im osobami i 
niepanujący nad tym wszyst-
kim biedni żołnierze bez żad-
nego przeszkolenia.
Aby była jasność. Nie mam 
pretensji do pracowników 

szpitala, że szczepienia się 
opóźniają czy są przekładane 
z powodu braku preparatów. 
To nie ich wina, lecz harmo-
nogramu szczepień powinni 
jednak przestrzegać i powia-
damiać ludzi o zmianach. Za-
brakło mi w tej sytuacji słowa, 
że jest komuś przykro. Nawet 
jakby je wypowiadający nie 
poczuwał się do winy. Jedno 
słowo przepraszam rozłado-
wałoby atmosferę. A każda 
osoba, z którą rozmawiałem, 
starała się ze mnie zrobić win-
nego zaistniałej sytuacji i mia-
łem wrażenie, że zaraz mnie 
i mamę wyproszą, byśmy nie 
przeszkadzali im w pracy.
Na koniec. Jedna z Czytelni-
czek zawiadomiła mnie, że 
otrzymała ze szpitala telefon z 
zaproszeniem na szczepienie. 
Kiedy zapraszana stwierdzi-
ła, że otrzymała już nie tylko 
pierwszą, lecz również drugą 
dawkę, w słuchawce zapadła 
cisza i przerwano połączenie. 

piotr
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Zatrzymany mężczyzna 
ma zaledwie 18 lat.
- Sprawca nie krył za-
skoczenia, kiedy do jego 
mieszkania zastukali poli-
cjanci - relacjonuje asp. Be-
ata Budzyń z Komendy Po-
wiatowej Policji w Wałczu. 
- Mężczyzna od 2019 roku 
oszukał poprzez internet 
w sumie kilkadziesiąt osób 
na terenie całej Polski.
Sprawca posługując się w 
większości danymi perso-
nalnymi, które nie nale-
żały do niego, logował się 
na internetowym portalu 

aukcyjnym, oferując do 
sprzedaży różne rzeczy, 
m.in. obuwie i odzież.
  - Jego klienci nigdy towa-
ru nie otrzymali, natomiast 
oszust gromadził wpłacane 
pieniądze - dodaje B. Bu-
dzyń. - W wyniku intensyw-
nej pracy śledczych spraw-
ca wpadł podczas ostatniej 
aktywności w internecie.
Podejrzany usłyszał za-
rzuty dotyczące oszustw 
internetowych, do któ-
rych się przyznał. Sprawa 
jest rozwojowa. Policjanci 
nie wykluczają kolejnych 

zarzutów. W mieszkaniu 
18-latka policjanci znaleźli 
i zabezpieczyli także nie-
wielkie ilości narkotyków.
Sędzia Sądu Rejonowego w 
Wałczu  zastosował wobec 
sprawcy środek zapobie-
gawczy w postaci tymcza-
sowego aresztowania na 
3 miesiące. Za popełnione 
czyny może mu grozić kara 
do 8 lat pozbawienia wol-
ności.

Oprac. mk

Młody oszust z dorobkiem
Policjanci Wydziału Dochodzeniowo-Śledczego wałeckiej ko-
mendy zatrzymali oszusta, który dopuścił się kilkudziesięciu 
czynów. W jego mieszkaniu śledczy znaleźli też narkotyki.

- Policjanci niemalże każdego 
dnia odnotowują zdarzenia z 
udziałem pieszych. Działania 
te mają na celu zwiększenie 
bezpieczeństwa pieszych po-
przez ograniczenie liczby zda-
rzeń z ich udziałem, a także 
kształtowanie świadomości 
kierujących i pieszych w ob-
szarze występujących zagro-
żeń - podkreśla asp. Beata 
Budzyń z Komendy Powiato-
wej Policji w Wałczu.
Ostatnie działania były skiero-
wane do mieszkańców miasta 
i gminy Mirosławiec. Głów-

nym ich celem jest troska o 
bezpieczeństwo pieszych. 
Funkcjonariusze zwracali 
uwagę na każde zachowanie 
niezgodne z prawem. Nad-
zorem objęto m.in. przejścia 
przez ruchliwe jezdnie lub 
przejścia.
- Niezwykle ważne jest uświa-
domienie pieszych, że ich 
bezpieczeństwo w dużej mie-
rze zależy od nich samych - 
dodaje B. Budzyń. 
 W 2020 r. na terenie powia-
tu wałeckiego doszło do 10 
wypadków z udziałem pie-

szych, w których jedna osoba 
poniosła śmierć, a 9 zostało 
rannych. Odnotowano ponad-
to 7 kolizji z udziałem osób 
pieszych. To wzrost w porów-
naniu do 2019 r. W ubiegłym 
roku piesi przyczynili się do 
powstania 2 wypadków dro-
gowych, gdzie przyczyną było 
nieostrożne wejście przed ja-
dący pojazd. 
- Mundurowi nie będą pobłaż-
liwi wobec tych, którzy łamali 
przepisy - przestrzega rzecz-
niczka KPP. - Podczas działań 
zwracano także uwagę na 

zachowania kierowców. War-
to przypomnieć, że przewi-
nienia kierowców w głównej 
mierze polegają na wyprze-
dzaniu pojazdu na przejściu 
dla pieszych lub nieustąpie-
niu pierwszeństwa pieszemu, 
znajdującemu się na przejściu 
dla pieszych, czy też rowerzy-
ście na przejeździe dla rowe-
rzystów. Pieszych z kolei na 
przechodzeniu przez jezdnię 
w miejscach niedozwolonych 
lub niestosowaniu się do sy-
gnalizacji świetlnej. Ważne są  

także najmłodsze pokolenia, 
które od dorosłych odbierają 
pierwsze lekcje swojej eduka-
cji komunikacyjnej. 
Do policyjnych działań włą-
czyło się „Stowarzyszenie 
Bezpieczeństwo i Pomoc” z 
Wałcza oraz komisje rozwią-
zywania problemów alkoholo-
wych z terenu powiatu.

Oprac. mk, 
fot. KPP Wałcz

Prewencja to podstawa
Policjanci z wałeckiej drogówki kontynuują działania 
kontrolne i edukacyjne. Akcja jest  skierowana głównie 
do pieszych.
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Ogłoszenia drobne: 1.00 zł za słowo

Ogłoszenia drobne
- - PRACA - -

* Poszukuje osoby do sprzątania, prac porządkowych w Wałczu. Zatrudnienie 
umowa zlecenie, niepełny wymiar pracy, możliwość pracy w weekend, po 
południu. Wynagrodzenie płatne godzinowo lub za wykonanną pracę tel. 796 
930 103

* Zaopiekuje się osobą starszą 513 286 112 (435363738)

• Poszukuję pracy jako sprzątaczka pomieszczeń mieszkalnych oraz
biurowych lub opieka nad dzieckiem.
Tel. 884 342 644  (43334)

• Zatrudnię emeryta budowlańca.
Tel. 508 493 588 lub 501 122 557 (43334)

• Praca dla fryzjerki w Kyritz (miasto partnerskie Wałcz)
Tel. 608 413 695 (43334)

- - LOKALE, NIERUCHOMOŚCI - -
* Sprzedam działkę 3 ary, ROD Raduń. Wszytskie informacje pod numerem tel. 
516192956 (436373839)

• Sprzedam mieszkanie bezczynszowe w Wałczu na ul.1-go Maja, pow. 57m2, 
I piętro, ogrzewanie gazowe. 
Tel. 609 185 124 (43334)

* Mieszkanie 80m2 w Chwiramie - parter - do remontu sprzedam. Tel. kontak-
towy 67 250 01 95 lub tel komórkowy 609 617 005 w godzinach 8-10 lub 
14-18 (43536373839404142)

*Zamienię mieszkanie 2 pokojowe,bezczynszowe o pow.50,9m ,parter w Ko-
łatniku,na mniejsze 2 pokojowe w Wałczu,parter lub 1 piętro.Tel.692327236 
(433343536)

• Wynajmę lub sprzedam:
-Sklep w Wałczu o pow. 300 m2

 (aktualnie sklep meblowy)
-2 hale magazynowe w Kołatniku (pow. 400 m2 każda)
-działkę budowlaną ok. 1500 m2

 z budynkiem gospodarczym, uzbrojoną
w Chudym( woda, energia elek., instal. gazowa).
Tel. 602 497 237 (43334)

• Oferuje do wynajęcia pomieszczenie biurowe 14m2

- pomieszczenie idealnie nadające się na biuro
(posiada wszystkie media).Warunki najmu do uzgodnienia.
tel. kont.67 258 44 35 (43334)

• Sprzedam działki budowlane w Kłębowcu, blisko rzeki.
Tel. 882 418 294 (43334)

• Kupię lub wynajmę mieszkanie na parterze, 
najchętniej na Dolnym Mieście.
Tel. 603 849 249 (43334)

• MAZURY. Domek nad jeziorem Tajty, k. Giżycka. 
Posesja ogrodzona. Wypoczynek dla rodziny. (43334)
Tel. 517 116 217

• Sprzedam mieszkanie w Wałczu na osiedlu Kościuszki,
47 m2, 3 pokoje, 4 piętro.
Tel. 500 866 933

• Sprzedam mieszkanie bezczynszowe w Wałczu na 
1go Maja o pow. 57m2, I piętro, ogrzewanie gazowe. 
Tel. 609 185 124 (43334)

• Sprzedam lub wynajmę działkę budowlaną 1,5ha 
przy ul. Bydgoskiej. 
Na działce słup z przyłączem 15kv, woda, wjazd. 
Tel. 692 013 832 (43334)

• Sprzedam dom do remontu na ul. Chełmińskiej. Pilne. 
Tel. 661 602 192 (43334)

• Wynajmę mieszkanie dwupoziomowe-120m2. 
Zainteresowanych proszę aby dzwonili pod nr tel. 570 988 804 (43334)

• Kupię mieszkanie bezczynszowe w Wałczu - kawalerkę około 30m2. Stare 
Budownictwo do remontu. (43334)
Tel. 609 185 124

• Chętnie kupię mieszkanie, najlepiej do końca marca. Może być do remontu/ 
odświeżenia. Proszę zgłaszać się z każdym pomysłem, będę wdzięczny za 
wszystkie propozycje. 
Tel. 511 064 139 Bartek (43334)

• Na sprzedaż dom jednorodzinny w zabudowie bliźniaczej, gmina Tuczno.
Dom 91,64 m², Działka 1 225 m². 
tel. 510-929-209 (43334)

• Rusinowo. Sprzedam działki z warunkami zabudowy 1691 m2,
1869 m2

Tel. 609 701 835 (43334)

- - RÓŻNE - -

* Sprzedam mleko, śmietane, ser i jajka z własnej hodowli, Wałcz, tel. 693 
424 150 (437383940)

• Przewóz osób busem. Kraj, zagranica. 
Mówię biegle po j. Niemieckim.
Tel. 724 649 303 (43334)

• Usługi remontowo-budowlane. Szpachlowanie, 
wykończenia wnętrz.
Tel. 883 510 741 (43334)

• Usługi remontowo-budowlane. Wykończenia wnętrz.
Malowanie, kafelki, ogrzewanie podłogowe, zabudowy, karton-gips, kostka 
brukowa, szpachlowanie, elewacja. 
Zadzwoń i umów się na wycenę.
Tel. 795 177 634 (43334)

• Remonty i wykończenia wnętrz.
Tel. 504 160 153 (43334)

• Wymiana kranów, węży itp.
Tel. 722 170 686 (43334)

• Naprawa sprzętu AGD u klienta.
Tel. 731 455 707 (43334)

REKLAMA

Sprzedaż lokalna (sprzedaj skutecznie samochód, mieszkanie lub 
dom). Otrzymasz od nas reklamę w lokalnej gazecie, na największym por-
talu w powiecie wałeckim, zdjęcie sprzedawanego produktu, wystawienie 
produktu na OLX lub Allegro.
- kto szybciej sprzeda jak nie MY, mając wszystkie media lokalne w ręku?
Tel. 67 387 42 43, extrawalcz@gmail.com

Informujemy, 
że w dniu 30.04.2021r.o godz. 
10.00  odbędzie się przetarg na 
najem lokalu użytkowego 
usytuowanego, przy ulicy 

Kilińszczaków 35/1 w Wałczu, szczegóły na tablicy 
ogłoszeń TBS sp. z o.o. Wałczu, Urząd Miasta Wałcz 
oraz na stronie www.tbswalcz.pl
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REKLAMA

NIERUCHOMOŚCI NA SPRZEDAŻ

Przetargi :  kwiecień i  czerwiec  2021

Dowiedz s ię  więcej :  www.amw.com.pl

Wałcz      ul. Nowomiejska  
0,5007 ha         0,6466 ha         0,1651 ha

Aalberts Surface Treatment Sp. z o.o. 
Oddział w Polsce

zatrudni
pracownika na stanowisko

MAGAZYNIER
Osoby 

zainteresowane
 prosimy 

o wysyłanie CV 
na adres: 

pk@impreglon-walcz.pl

*mile widziane doświadczenie na 
takim bądź podobnym stanowisku

*znajomość obsługi komputera

,Łąka umarłych” 
Marcina Pilisa

Ta książka wciągnęła mnie od początku. Opowiada 
o zamknięciu w przeszłości, grzechu, nawracającej 
zbrodni - o karze, która ma trwać wiecznie. Akcja 
powieści rozgrywa się w trzech ramach czasowych. 
Niekoniecznie ułożonych chronologicznie. Karl, 
hitlerowski zbrodniarz, przyjeżdża w 1992 roku do 
wsi wielkie Lipy, aby rozliczyć się z przeszłością. 
Nie wygląda jednak,  żeby miał wyrzuty sumienia 
za zabrodnię, w której wziął udział. Nadal uważa, 
że trzeba było zaprowadzić porządek wśród Ży-
dów. Polakami również gardzi, jednak zdziwiła go 
ich pomoc w ich zamordowaniu. Główny bohater, 
Andrzej, przyjeżdża w 1970 roku do wsi, żeby 
po śmierci ojca zająć się jego kawałkiem ziemi z 
małym obserwatorium astronomicznym. Swoim 
pojawieniem burzy pozorny porządek, panujący 
tu od zakończenia II wojny światowej. Znajduje 
dowody zbrodni, które ukrywał jego ojciec. Wieś 
jest wymarła, żyją tu tylko starzy mieszkańcy, a oni 
odbywają swą wieczną pokutę za sprawą pewnego 
przeora z klasztoru we. Rok 1942 - wojska niemiec-
kie wkraczają do wioski. Wśród żołnierzy jest młody 
Karl. Mieszkańcy wsi, w tym ojciec Andrzeja nie 
do końca rozumieją, że grozi im wielkie niebezpie-
czeństwo. Wiedzą jednak, że Niemcy przychodzą 

po Żydów. Wioska się dzieli, ludzie się boją pomóc 
żydowskim sąsiadom. Są też tacy, którzy pomagają 
Niemcom w zbrodni. To opowieść o bólu, miłości, 
trudnych relacjach i wstydliwych kartach naszej 
historii. 
W tej książce można się zatracić. Autor opowiada o 
miejscu przeklętym z powodu zbrodni. Niczego nie 
ukrywa. Nie chcę zdradzać wielu szczegółów, ale 
im bardziej zagłębiałam się w karty tej książki, tym 
bardziej historia w niej zawarta mnie fascynowała. 
To mogło się wydarzyć naprawdę. Wystarczy wspo-
mnieć Jedwabne. I to przeraża. Opowieść snująca 
się przez trzy ramy czasowe pełna zła krążącego 
w człowieku, okrucieństwa i ludzkiej niegodziwość.  
Nie każdy ma odwagę pisać na takie tematy. Autor 
stara się zrozumieć motywy działania tych Pola-
ków, którzy stali w okresie II wojny światowej po 
stronie kata, a nie ofiary. Marcin Pilis, to prozaik, 
dziennikarz - redaktor naczelny tygodnika ,,Kurier 
Jurajski”. Jego utwory cechuje realizm w obrazo-
waniu stosunków międzyludzkich, bohaterowie 
niejednokrotnie znajdują się w sytuacjach granicz-
nych, zmuszeni do dokonywania trudnych wybo-
rów. Ta książka jest warta czasu poświęconego na 
jej przeczytanie.

Aldona Piaskowska
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Wałeckie Centrum Kultury 
Nowa akcja MBP- Książka na telefon

Konkurs „Już jest jutro” z okazji Roku 
Stanisława Lema 2021 Wałeckie 

Centrum Kultury i Miejska Biblioteka 
Publiczna ogłaszają:

Konkurs literacki w dwóch kategoriach 
wiekowych 13-15 lat i 16+

Konkurs na komiks dla dzieci w wieku 
7-12 lat 

Na zwycięzców czekają atrakcyjne 
nagrody finansowe i rzeczowe ! 

Termin odsyłania prac 
upływa 31 sierpnia 2021.

23-25.04.2021 r. 
Warsztaty piosenki musicalowej i 

filmowej
(Koszt: uczestnik czynny - 450 zł 

uczestnik bierny- 50 zł
POZOSTAŁE INFORMACJE I ZAPISY na 

www.ulicamuzyczna.pl)

13.05.2021 r. godz. 19:00
Spektakl Teatralny „Cudowna Terapia”

Bilety-90 zł
Dostępne na www.biletyna.pl lub w 

kasie WCK

25.09.2021 r. godz. 20:00
Łukasz Rybarski YES:) i artyści z Kabare-

tu pod Wyrwigroszem
Bilety-60 zł

Dostępne na www.biletyna.pl lub w 
kasie WCK

Centrum Informacji 
Turystycznej 

czynne:
          pon.     13:00-17:00
          wt.-pt. 10:00-14:00
                       15:00-17:00
          sob.     10:00-14:00

Szczegółowe informacje odnośnie 
wszystkich imprez, zajęć, warsztatów 

oraz kółek zainteresowań 
będzie można uzyskać 

w Centrum Informacji Turystycznej  
i Kulturalnej (hol WCK) pod 

nr tel. 512-207-877 
info@wckwalcz.pl

lub na stronie internetowej 

www.wck.info.pl

REKLAMA

Ostatni remont mostu Kło-
sowskiego przeprowadzo-
no w 2017 r. Malowanie, 
czyszczenie i konserwacja 
lin nośnych kosztowało 
wałeckich podatników 
ponad sto tysięcy złotych.  
Teraz z obiektu zaczęła 
odchodzić farba.

Wisi 6 metrów nad wodą, ma 
94 metry długości i opiera się 
na 8 stalowych linach. Wiszą-
cy most w Wałczu powstał w 
1973 roku i jest do tej pory je-
dynym w Polsce oraz jednym 
z nielicznych w Europie, który 
spina oba brzegi jeziora (nie 
rzeki). Oprócz wędkarzy chęt-
nie korzystają z niego m.in. 
zawodowi sportowcy przyjeż-
dżający na Centralny Ośrodek 
Sportu - Ośrodek Przygoto-
wań Olimpijskich na Bukowi-
nie; spacerowicze; biegacze; 
rowerzyści; miłośnicy nordic 
walkingu i zakochani.
Każda informacja dotycząca 
tego obiektu wzbudza wśród 
wałczan sporo emocji. Kontro-
wersje dotyczą nie tylko wy-
sokości ceny za remont, ale 
też to, jaki ma być kolor lub 
czy most powinien być oświe-
tlony. 

Cztery lata temu ratuszowi 
bardzo zależało, aby „most w 
sposób naturalny wkompono-
wał się w otoczenie”. Dlatego 
urzędnicy zasięgnęli opinii 
lokalnego plastyka i wspólnie 
zdecydowali, iż kolor zielony 
będzie najbardziej odpowied-
ni (zastąpił kolor kości słonio-
wej, która zastąpiła kolor błę-
kitny). Pominiemy milczeniem 
drobną wpadkę wykonawcy 
przy zabezpieczeniu mostu 
podczas malowania w 2017 r.
Jak bumerang od lat powraca 
także temat oświetlenia tego 
obiektu. Na razie są tylko za-
mieszczone cztery reflektory 
na szczytach pylonów. Efekt 
raczej średni (ich koszt wów-
czas wyniósł ok. 40 tys. zł).
- Nie pozostajemy obojętni na 
to, co dzieje z  mostem. Te-
mat jest w trakcie weryfikacji 
- podkreśla burmistrz Wałcza 
Maciej Żebrowski. - Jeśli bę-
dzie obowiązywał okres rę-
kojmi na prace malarskie, to 
z niej skorzystamy. Jeżeli nie, 
to będziemy analizować inne 
możliwości i opcje, by rozwią-
zać ten problem.

mk, fot. Czytelnik

Kolorowy 
most
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Z żalem przyjęliśmy wiadomość  
o śmierci wieloletniego  nauczyciela i pedagoga  

Pani 
ANIELI BIELEŃ

Rodzinie i Bliskim 
składamy wyrazy współczucia. 

         Dyrekcja, grono pedagogiczne  i pracownicy 
Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego i 

Ustawicznego w Wałczu.

30 marca został zarejestro-
wany Komitet Wyborczy Wy-
borców „Nasza Gmina Nasza 
Sprawa”, który w nadchodzą-
cych przedterminowych wy-
borach zarządzonych na 16 
maja zamierza zgłosić swoje-
go kandydata na urząd burmi-
strza Tuczna. Jest nim Krzysz-
tof Mikołajczyk. Ruszyła akcja 
zbierania podpisów poparcia.
- Deklaruję, że w najbliższych 
wyborach będę ubiegał się 
o wybór na stanowisko bur-
mistrza Tuczna - potwierdza 
Krzysztof Mikołajczyk. - Mój 
program obejmuje sporo 
punktów, bo i potrzeb jest 
sporo. Przede wszystkim, je-
żeli wyborcy mi zaufają, chcę 
być otwarty na ich potrzeby. 
Dużą wagę poświęcę spra-
wom socjalnym i rozwojowi 
gminnej infrastruktury, tj. bu-
dowie chodników, kanalizacji 
w poszczególnych miejscowo-
ściach, czy bieżącym remon-
tom. Chodzi o zwiększenie 
komfortu życia mieszkańców. 

Chcę zaznaczyć, że jestem 
zdecydowanym przeciwni-
kiem biogazowni, zlokalizo-
wanych w bliskim sąsiedztwie 
budynków mieszkalnych i 
uciążliwych dla mieszkańców. 
Lecz takie zakłady wybudo-
wane w odpowiedniej, przy-
jaznej środowisku technologii, 
zlokalizowane w dużej odle-
głości od naszych domostw i 
nieemitujące nieprzyjemnych 
zapachów, mogą powstać i 
funkcjonować. To są podsta-
wowe warunki realizacji tego 

rodzaju inwestycji. Co do 
współpracy z Radą Gminy - w 
której przeważają zwolennicy 
byłego burmistrza - to myślę, 
że znajdziemy wspólny język. 
Wprawdzie pan Hara chce 
zostać radnym, lecz wierzę, 
że to mu się nie uda. Mam 
nadzieję, że mieszkańcy Mi-
łogoszczy i Martwi wybiorą 
mądrze i postawią na kan-
dydatkę ze swojego grona, 
panią Katarzynę Sałachub, 
a nie na byłego burmistrza, 
który pomimo że został odwo-

łany w referendum, to nadal 
chce wichrzyć i dzielić społe-
czeństwo. Pan Hara wyraźnie 
zadeklarował, że startuje w 
wyborach na radnego nie po 
to, aby zabiegać o realizację 
inwestycji na rzecz mieszkań-
ców Miłogoszczy i Martwi, lecz 
tylko „aby pilnować Gajzlera 
i nowego burmistrza”, cokol-
wiek to by miało oznaczać. 
Taka postawa nie prowadzi 
do niczego konstruktywnego, 
czego dowodem jest ostatnia 
sesja Rady Miejskiej w Tucz-
nie. Jeśli definitywnie poże-
gnamy się z panem Harą w 
naszej przestrzeni publicznej, 
to z innymi członkami Rady na 
pewno znajdziemy nić porozu-
mienia, a radni dobro gminy i 
jej mieszkańców postawią na 
pierwszym miejscu.
K. Mikołajczyka popiera Sto-
warzyszenie Ziemi Wałeckiej 

„Niezależni”, którego K. Miko-
łajczyk jest członkiem.
Pełniący obowiązki komisa-
rza w Tucznie Piotr Pierzyński 
startuje z Komitetu Wybor-
czego Inicjatywa z poparciem 
Prawa i Sprawiedliwości. Sze-
rzej o jego kandydaturze pi-
saliśmy w 435 numerze Extra 
Wałcza z 25 marca br. 
W nocy z piątku na sobotę (2-3 
kwietnia) swoją kandydaturę 
na stanowisko burmistrz Tucz-
na ogłosił Dariusz Kityński, 
lider powstającego Komitetu 
Wyborczego Wyborców   Sa-
morządna Gmina Tuczno.
- Zadania, jakie sobie wyzna-
czyliśmy, to zmiana wizerun-
ku gminy, zmiana jakości ży-
cia mieszkańców, a przede 
wszystkim rozwój - mówi w 
swoim spocie D. Kityński. - 
Od wielu tygodni budujemy 
komitet i serdecznie zapra-
szam wszystkich tych, którym 
zależy na przyszłości naszej 
gminy. Jako lider pragnę pod-
kreślić, iż jesteśmy niezależni, 
dlatego postanowiłem nazwać 
KWW Samorządna Gmina 
Tuczno. Jedyne na czym nam 
zależy, to nasze wspólne do-
bro.

piotr, mk
Na zdjęciu od lewej: P. Pie-
rzyński, K. Mikołajczyk, D. 

Kityński.

Mnogość kandydatów w Tucznie
Podczas przedterminowych wyborów na stanowisko burmistrza 
Tuczna zapowiada się ostra wyborcza walka. Po deklaracji startu w 
elekcji Piotra Pierzyńskiego podobnie postąpił Krzysztof Mikołaj-
czyk. W nocy z piątku na sobotę (2-3 kwietnia) swoją kandydaturę 
ogłosił jeszcze Dariusz Kityński.

Tak w perspektywie kilku lat 
będą wyglądać klomby na 
placu Wolności w Wałczu. 
Trwa jeszcze dyskusja czy do-
nice mają być betonowe, czy 

drewniane. Nasadzenia mają 
być roślinami wieloletnimi, 
zdjęcie jest tylko wizualizacją 
kilkuletniej perspektywy.  Au-
torem projektów jest Dawid 

Kuna z Wydziału Zagospo-
darowania Przestrzennego i 
Środowiska Urzędu Miasta w 
Wałczu.

Zagospodarują klomby



8 EXTRAWAŁCZ  nr 437

W sprawie o sygnatu-
rze akt II CSK 792/18 
Sad Najwyższy zasta-
nawiał się nad sku-
tecznym odwołaniem 
darowizny –chodzi o 
terminy i dowody na 
potwierdzenie pra-
widłowego złożenie 
oświadczenia o od-
wołaniu darowizny. 

Zapraszam do lektu-
ry.

Co w przepisie?
Zgodnie przepisami Kodek-
su cywilnego łatwiej można 
odwołać darowiznę jeszcze 
niewykonaną. Darczyńca 
może bowiem odwołać daro-
wiznę jeszcze niewykonaną, 
jeżeli po zawarciu umowy 
jego stan majątkowy uległ 
takiej zmianie, że wykonanie 

darowizny nie może nastą-
pić bez uszczerbku dla jego 
własnego utrzymania odpo-
wiednio do jego usprawie-
dliwionych potrzeb albo bez 
uszczerbku dla ciążących na 
nim ustawowych obowiązków 
alimentacyjnych.
Kodeks cywilny przewiduje 
jednak możliwość odwołania 
darowizny już wykonanej.
Darczyńca może odwołać 
darowiznę nawet już wy-
konaną, jeżeli obdarowany 
dopuścił się względem niego 
rażącej niewdzięczności. 
Zwrot przedmiotu odwołanej 
darowizny powinien nastąpić 
stosownie do przepisów o 
bezpodstawnym wzbogace-
niu. Odwołanie darowizny 
następuje przez oświadczenie 
złożone obdarowanemu na 
piśmie. Darowizna nie może 
być odwołana po upływie 
roku od dnia, w którym 
uprawniony do odwołania 
dowiedział się o niewdzięcz-
ności obdarowanego.

Jaka sprawa?
Kobieta, która chciała odwo-
łać darowiznę obdarowała 

córkę i zięcia nieruchomo-
ścią, na której ci wybudowali 
domek. Po kilku latach relacje 
mocno się pogorszyły -do-
szło do, kłótni, wzajemnych 
oskarżeń, a w konsekwencji 
między obdarowanymi do 
rozwodu. Teściowa odwoła-
ła darowiznę wskazując na 
niewdzięczność zięcia, który 
wielokrotnie znieważał ją 
słowami uznanymi za wulgar-
ne oraz  kierował wobec niej 
groźby.
Sąd rejonowy doszedł do 
przekonania, że zwrot darowi-
zny połowy działki należy się, 
ale nie na podstawie zdarzeń 
wskazanych w odwołaniu 
darowizny- te bowiem wystą-
piły wcześniej niż rok przed 
odwołaniem darowizny. Sąd 
uznał, że z powodu karygod-
nego zachowania zięcia z 
roku przed złożeniem pozwu 
żądanie darczyńcy zasługuje 
na uwzględnienie. 
Natomiast Sąd II Instancji 
oddalił żądanie uzasadniając, 
że te najbardziej karygod-
ne zachowania nie zostały 
wskazane w oświadczeniu o 
odwołaniu darowizny.

W sprawie wypowiedział się 
Sąd Najwyższy.

Co na to Sąd Najwyż-
szy?
Skarga kasacyjnej teścio-
wej została oddalona. Sąd 
Najwyższy wytłumaczył, że 
darczyńca powinien złożyć 
obdarowanemu oświadczenie 
tak, by obdarowany mógł 
zapoznać się z jego treścią. 
Oświadczenie to może, ale 
nie musi zawierać przyczy-
ny odwołania, przy czym w 
takiej sytuacji problem może 
pojawić się już w toku samej 
sprawy sądowej przy udo-
wadnianiu swoich intencji 
przez odwołującego darowi-
znę. 
Jeżeli natomiast- tak jak w  
opisanej sprawie- w toku 
postępowania wyjadą na jaw 
nowe powody do odwołania 
darowizny – wówczas dar-
czyńca powinien złożyć nowe 
oświadczenie o odwołaniu 
darowizny z uwzględnieniem 
tych nowych  podstaw. 

radca prawny 
Piotr Machyński

Śpiesz się z odwołaniem darowizny

Ośrodek Kultury w Mirosławcu ru-
szył ze wsparciem przy szczepie-
niach w miejscowej przychodni 
zdrowia. 

- 

Ośrodki kultury są w 
tej chwili zamknię-
te, ale to wcale nie 
znaczy, że pracownicy 
nie mają w tej chwi-
li co robić - chwali 
burmistrz Mirosławca 
Piotr Pawlik. - Brawa 
dla naszego ośrodka 
za chęć niesienia po-
mocy innym!
W akcję pomagania 
włączyło się dwóch 
pracowników miejsco-
wego Ośrodka Kultury. 
-  Pomagamy wypełniać 
ankiety; sprawdzamy 
temperaturę, satura-
cję i puls; kierujemy 
do lekarza i później 
na szczepienia - wy-
licza Anna Dzida, dy-
rektor OK w Mirosław-
cu. - Od przyszłego 
tygodnia dołączą do 
nas jeszcze dwie oso-
by, czyli pomagać bę-
dzie już cały Ośrodek 
Kultury. 
Pomoc rozpoczęła się 
w zeszłym tygodnia i 
potrwa - jak zapew-
nia A. Dzida - dopóki 
będzie taka potrzeba.

mk, 
fot. OK Mirosławiec

Kulturalne 
szczepienia

O G Ł O S Z E N I E

     Zarząd Wałeckiej Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko-Własno-
ściowej w Wałczu ogłasza  przetarg nieograniczony na :

Wykonanie zgodnie z art. 62 Prawa budowlanego, przeglądu i sprawdzeniaprzewodów dymowych, 
spalinowych i wentylacyjnych oraz przeglądu instalacji gazowej,w budynkach administrowanych 
przez WSM L-W w Wałczu ( 76 budynków — 3197 lokalimieszkalnych oraz około 80 lokali użytko-
wych).

Oferta winna zawierać:
•  nazwę i adres firmy
•  wykaz pracowników posiadających odpowiednie uprawnienia ( kwalifikacje wymagane przy
   wykonywaniu dozoru nad eksploatacją urządzeń gazowych, kwalifikacje mistrza w rzemiośle
   kominiarskim , uprawnienia budowlane odpowiedniej specjalności ), 
•  kserokopie uprawnień
•  cenę brutto w zł/lokal za wykonanie usługi z podziałem na lokale wyposażone w:
           a) instalację gazową i przewody wentylacyjne
           b) instalację gazową, przewody wentylacyjne i spalinowe,
           c) przewody wentylacyjne i dymowe
           d) przewody wentylacyjne i instalację gazową (propan butan)
           e) w przypadku punktów b i c,  wymagane są  kwalifikacje mistrza w rzemiośle 
              kominiarskim

•  Aktualne zaświadczenie właściwego oddziału ZUS potwierdzające, że Oferent nie zalega z 
opłacaniem składek na ubezpieczenia zdrowotne i społeczne wystawione nie wcześniej 

niż trzy miesiące przed upływem terminu składania oferty.
•  Aktualne zaświadczenie właściwego urzędu skarbowego potwierdzające, że Oferent nie zalega z opłacaniem 

podatków wystawione nie wcześniej niż trzy miesiące przed upływem terminu składania oferty. 
•  Wykaz zrealizowanych przeglądów o charakterze podobnym do niniejszego postępowania, z podaniem ich 

wartości oraz daty i miejsca wykonania, wykonywanych w ciągu ostatnich trzech lat wraz z referencjami.
Termin realizacji zamówienia do 30 września  2021r.

Oferty z napisem „Przetarg - na przegląd instalacji” należy składać w zamkniętych kopertach w sekretariacie 
Spółdzielni do 23.04.2021r. do godz: 10.00. Otwarcie ofert nastąpi w dniu 23.04.2021r. o godz.  10.15.  Ofertę 
można składać na całość zasobów lub ich wybraną część wg. kategorii wyposażenia lokali. Zamawiający za-
strzega sobie prawo wyłonienia kilku wykonawców. Przetarg może być unieważniony bez podania przyczyn.

Szczegółowe informacje można uzyskać w siedzibie Spółdzielni pok. 110,  tel:67 258 01 67
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LISTY DO REDAKCJI

Obwodnica niezgody

Nazywam się Maciej Woźniak i 
jestem rolnikiem z Trzebina w 
gminie Człopa. 
Dwa miesiące temu stałem się 
jednym z głównych bohaterów 
nagonki medialnej prowadzonej 
przez stowarzyszenie pn. Kraina 
Dzierżykraja z Człopy. Stowarzy-
szenie zdążyło przedstawić cel 
swych działań w mediach spo-
łecznościowych, a ostatnio na-
wet na łamach prasy jako „list do 
redakcji”. Miałem nie reagować 
na to, co się wokół mnie dzieje, 
bo przecież „winny się tłuma-
czy”. Jednak po ostatnim „liście 
do redakcji” postanowiłem zare-
agować, choć może wywołać to 
lawinę zdarzeń, które negatywnie 
odbiją się na mnie i na mojej ro-
dzinie. 
Przedstawiciele stowarzyszenia 
zapomnieli się przedstawić (celo-
wo???), jednak nie zamierzam ich 
w tym wyręczać. Wspomnę tylko, 
że w zarządzie stowarzyszenia 
zasiadają dwie osoby pracujące w 
miejscowym urzędzie, w tym jed-
na na kierowniczym stanowisku. 
Przedstawiane przez nie infor-
macje, często niepełne, wyrwane 
z kontekstu lub najzwyczajniej 
nieprawdziwe, ale powtarzane 
wielokrotnie, zaczynają funkcjo-
nować w świadomości ludzi jako 
prawda i to ukazuje niebezpiecz-
ną siłę mediów, nie tylko społecz-
nościowych.
Stowarzyszenie to powstało rze-
czywiście na okoliczność budo-
wy obwodnicy Człopy, która ma 
powstać w ciągu drogi krajowej 
nr 22, ponieważ jeden z TRZECH 
podstawowych wariantów prze-
biegać miał po nasypie nieczyn-
nej już linii kolejowej. Argumenty 
przytoczone przez stowarzysze-
nie były zrozumiałe, gdyż miejsce 
zamieszkania członków zarządu 
znajduje się w najbliższym są-
siedztwie nasypu, a przecież nikt 
nie chce mieć obwodnicy przed 
oknami. Rozumiem to, co niejed-
nokrotnie podkreślałem. 
Stowarzyszenie od marca 2020 r. 
działało prężnie i zbierało podpi-
sy aby odsunąć od siebie obwod-
nicę. Tak się wszystkim wydawa-
ło. Z dokumentów powziętych 
od burmistrza Człopy w ramach 
informacji publicznej, wyłonił się 
nieco inny obraz działań stowa-
rzyszenia. Od początku w swoich 
wystąpieniach wskazuje „dogod-
ne miejsca” zmiany przebiegu z 
zachodu na wschód Człopy. Ofe-
ruje „liczne tereny polne” przez 
które można poprowadzić nowe 
przebiegi, samodzielnie prowadzi 
rozmowy z Generalną Dyrekcją 

Dróg Krajowych i Autostrad oraz 
z biurem projektowym, zwołuje 
spotkania, wskazuje burmistrzo-
wi kierunek działań, a w efekcie 
docelowe miejsce położenia no-
wych wariantów. 
W efekcie tych działań, w paź-
dzierniku 2020 r. w wąskim gro-
nie dochodzi do spotkanie on-
-line z GDDKiA ze Szczecina, 
którego efektem są CZTERY cał-
kowicie nowe warianty przyszłej 
obwodnicy. Pojawia się wariant 
znacznie odsunięty od nasypu, 
dwa biegnące przez teren Czaplic 
(w tym jeden przez sam środek 
wsi – po co???) oraz jeden po po-
lach na tyłach głównej zabudowy 
wsi Trzebin.
I teraz dochodzimy do momentu, 
który stał się przyczyną wszel-
kich dalszych wydarzeń; pierwsza 
zniekształcona informacja poda-
na przez Stowarzyszenie Kraina 
Dzierżykraja: Burmistrz Człopy 
pismem z dnia 16.11.2020 r. nie 

zaakceptował czterech nowych 
wariantów, tylko wskazał nowy 
wariant – trasę zieloną (najdłuż-
sza trasa o dł. 10 260 m) tzw. przez 
Trzebin, jako wariant rekomendo-
wany. Zaznaczam, że od marca do 
listopada 2020 r. nie miały miej-
sca żadne rozmowy, konsultacje, 
czy spotkania z mieszkańcami, w 
szczególności Czaplic i Trzebina. 

Rekomendacja zielonej trasy po-
stawiła nas mieszkańców Trzebi-
na pod ścianą, nie dając możliwo-
ści uczestniczenia w czymś, co ma 
dotyczyć nas bezpośrednio i na co 
w odpowiednim czasie mogliby-
śmy mieć wpływ.
Gdy informacja ta ujrzała świa-
tło dzienne Sołtys Trzebina jako 
reprezentant wsi wystosował pi-
smo do burmistrza i do przewod-
niczącego rady, nie zgadzając się 
na rekomendację tego wariantu. 
Zebranych zostało ponad sto pod-
pisów samych mieszkańców wsi, 
bądź właścicieli działek położo-
nych na terenie sołectwa, przed-
stawiliśmy szereg argumentów 
przeciwko takiej lokalizacji – z 
marnym skutkiem. 15.12.2020 r. 
odbyło się nieformalne spotka-
nie z radnymi Rady Miejskiej w 
Człopie, Panem Burmistrzem i … 
Stowarzyszeniem Kraina Dzier-
żykraja. Przedstawiciele Trzebi-
na, w tym sołtys i ja, zostaliśmy 
nazwani przez stowarzyszenie 
„wrogami”, a całe spotkanie prze-
biegało w niezbyt przyjemnej at-
mosferze. Dlatego zwróciliśmy się 

o pomoc w podjęciu rozmów do 
Posła Krzysztofa Czarneckiego, 
który złożył wystąpienie do GDD-
KiA i dostał odpowiedź. Jaką? 
Stowarzyszenie powinno było ją 
również przedstawić, skoro otrzy-
mało ją w ramach informacji pu-
blicznej. 
W lutym 2021 r. na mapy wróciła 
pierwotna wersja trasy po nasy-

pie. Stwierdzono, że to właśnie 
poseł Czarnecki przywrócił ten 
wariant. Nie jest możliwym, aby 
jeden z 460 posłów był w stanie 
zaprojektować obwodnicę według 
własnego uznania. Ale to wystar-
czyło, by stowarzyszenie działają-
ce jawnie, uczciwie i z klasą wy-
lało falę hejtu najpierw na „tzw. 
przedstawicieli Trzebina”, potem 
na sołtysa, by w efekcie ukierun-
kować ją na mnie. 
Jak wspomniałem na początku, 
jestem rolnikiem. Gospodarstwo 
rolne założyłem w latach 90-tych 
XX w., jeszcze zanim Polska we-
szła do Unii Europejskiej i zanim 
polscy rolnicy mogli korzystać z 
dopłat bezpośrednich do upra-
wianej ziemi. Część uprawianej 
ziemi stanowi moją własność, 
część posiadam w dzierżawie. 
Nie jest to zbyt istotne, gdyż ca-
łość uprawiam jednakowo, tymi 
samymi maszynami, z taką samą 
starannością i zaangażowaniem. 
Z licznych argumentów, które 
przedstawiliśmy przeciwko lo-
kalizacji obwodnicy w Trzebinie, 
stowarzyszenie wskazuje ciągle 

tylko jeden – sposób władania 
przeze mnie ziemią rolną i strach 
przed jej utratą. I tak dochodzi-
my do kolejnego przekłamania 
faktów. Nikt z mojej rodziny nie 
informował tych osób o sposobie 
władania ziemią. Informację taką 
podano celowo, by wytłumaczyć 
się z posiadanej wiedzy. Osoby 
działające jako stowarzyszenie 

pracują w urzędzie i mają dostęp 
do danych, które są przeznaczone 
wyłącznie do użytku służbowego. 
Do takich należą również dane 
zawarte w ewidencji gruntów pro-
wadzonej przez Starostę Wałec-
kiego, zawierające informacje na 
temat właścicieli nieruchomości, 
użytkowników, sposobie włada-
nia itd. Podając publicznie takie 
informacje (nie tylko w ostatnim 
artykule, również w licznych do-
nosach, na forach internetowych, 
otwarcie łącząc je z moim na-
zwiskiem), istnieje podejrzenie 
o niewłaściwym wykorzystaniu 
przez te osoby danych służących 
wyłącznie do użytku służbowego 
(informatyk w starostwie może to 
zweryfikować). Poza tym będąc 
wieloletnim dzierżawcą naby-
wam prawo do bezprzetargowe-
go nabycia ziemi, a jeżeli wsku-
tek prac geodezyjnych zmienia 
się numer działki lub/i jej po-
wierzchnia, to umowę taką zmie-
nia się aneksem uaktualniając 
dane zawarte w umowie, a nie jak 
twierdzi stowarzyszenie – ogłasza 
się nowy przetarg. Takie rzeczy, 
osoba piastująca kierownicze sta-
nowisko w urzędzie powinna chy-
ba wiedzieć?
Za wszelka cenę i wszelkimi spo-
sobami próbuje się zdyskredyto-
wać moją osobę, a co z pozostały-
mi mieszkańcami wsi? Oni się nie 
liczą? Nie mogą wyrazić swojego 
sprzeciwu? 
A może stowarzyszenie rozpętu-
jąc medialną nagonkę, chce od-
wrócić uwagę od faktu, że podczas 
projektowania z zapałem nowych 
wariantów, w swoim zuchwałym 
dążeniu do osiągnięcia celu, za-
pomniało o zwykłym obywatelu, 
mieszkańcu wsi, który może nie 
ma Facebooka, nie ma internetu, 
nie ma rodziny wśród radnych, 
ale ma swoją godność, ma 
prawo wiedzieć i wyrazić 
swoje zdanie lub sprzeciw, 
jeszcze zanim ktoś za niego 
zdecyduje.

KLUB 
ABSTYNENTÓW

„KORONA”
UL. WOJSKA POLSKIE-
GO(BUDYNEK WSM)

CZYNNY 
PONIEDZIAŁEK-

PIĄTEK W 
GODZ. 17.00-19.00

KONTAKT: 

731 205 310
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Z trwającego ponad godzinę 
spotkania gospodarz ratusza 
45 minut poświęcił na omó-
wienie ostatniej sesji, przed-
stawieniu niektórych osią-
gnięć i przybliżeniu planów na 
przyszłość.
Burmistrz rozpoczynając pod-
sumowanie sesji ubolewał, 
że trwała ona - pomimo jego 
starań, aby ją skrócić - po-
nad 7 godzin, choć nie chciał 
się rozwodzić nad powodami 
przewlekłości obrad. Nie krył 
radości, że w końcu po wielu 
podejściach zostało przyjęte 
sprawozdanie finansowe za 
rok 2019. W kilku zdaniach 
przybliżył, na czym polegał 
problem z nieprzyjęciem spra-
wozdania przez RM i stwier-
dził, że jeżeli zostało sporzą-
dzone prawidłowo, powinno 
zostać przyjęte. Dopiero wo-
jewoda zdyscyplinował rad-
nych. 
Kolejną sprawą, którą uda-
ło się załatwić, jest uchwała 
przyznająca ulgi handlującym 
alkoholem, co dla pracują-
cych w gastronomi ma być 
znaczącym odciążeniem. Na 
razie zgłosiło się 13 podmio-
tów. Burmistrz mówił również 
o wieloletnich nasadzeniach, 
tłumacząc między innymi, że 
z placu Wolności - ze względu 
na koszta i podziemną infra-
strukturę -  nie da się zrobić 
oazy zieleni. Choć będą po-
dejmowane próby stworzenia 
stref cienia na tej betonowej 
pustyni. M. Żebrowski apelo-
wał również o dbanie o zieleń 

i informowanie o kradzieżach 
roślin i aktach wandalizmu. 
Wspomniał także o programie 
opieki nad bezdomnymi zwie-
rzętami i zapobieganiu ich 
bezdomności. Trochę dłużej 
zatrzymał się przy projekcie 
uchwały o usytuowaniu przy-
stanków komunikacyjnych. 

Chodziło o nowy przystanek 
na ulicy Chopina. Na sesji 
argumentacja kierownictwa 
ratusza nie spotkała się ze 
zrozumieniem radnych i pro-
jekt został zdjęty z porządku 
obrad.
Burmistrz mówił o zamonto-
waniu ponad połowy nowych 
opraw oświetleniowych, do-
dając, że wymiana jest kon-
tynuowana. Podczas wymiany 

mogą zdarzyć się problemy z 
oświetleniem niektórych od-
cinków ulic, jak również może 
się zdarzyć, że lampy będą 
świecić także w dzień. Wymia-
na miała zakończyć się wraz z 
końcem marca, lecz będzie 
miesięczny poślizg, w kolejce 
czeka jeszcze 16 ulic.  

Kolejny punkt, który omówił 
burmistrz, był program „Czy-
ste powietrze”. Chodzi o wy-
mianę „kopciuchów”. Ten pro-
gram nie dotyczy zabudowy 
wielorodzinnej i mieszkańcy 
takich budynków zostali po-
zbawieni możliwości dofinan-
sowania wymiany. Była mowa 
o mieszkaniach chronionych, 
o sprzedaży kolejnych działek 
w Słupskiej Specjalnej Strefie 

Ekonomicznej oraz w strefie 
przy ulicy Kołobrzeskiej. M. 
Żebrowski wspomniał o akcji 
„Zostań wałeckim Pitagora-
sem”, mówił również o spisie 
powszechnym i zachęcał do 
wypełnienia ankiety przez in-
ternet. 
Gospodarz ratusza przypo-
mniał o imprezach, jakie będą 
w Wałczu organizowane. To 
m.in. lipcowy Festiwal Dwóch 
Jezior, również lipcowy Bieg 
Filmowy, obchody 75-lecia 
Orła Wałcz, gala podsumowu-
jąca rok sportowy i 60. rocz-
nica pobicia rekordu świata w 
biegu na 3000 metrów z prze-
szkodami przez Zdzisława 
Krzyszkowiaka. Skoro jeste-
śmy przy sporcie, burmistrz 
poinformował, że złożony zo-
stał wniosek o dofinansowa-

nie na remont trybun na wa-
łeckim stadionie. 
Później była mowa o remon-
tach gruntowych dróg w mie-
ście, a burmistrz wymienił 
kilkadziesiąt ulic. Kolejnym 
tematem jaki poruszył M. Że-
browski była skarga, jaką na 
radnych napisali mieszkańcy 
ulicy Pomorskiej. Zaskarżyli 
- uchwalony przez radnych - 
harmonogram remontów ulic. 

Ta ulica była już na trzecim 
miejscu, lecz obecnie znala-
zła się znacznie niżej w „ran-
kingu”. Burmistrz zamierza 
zaproponować radnym tro-
chę inny harmonogram, który 
ma być długofalowy. Była też 
mowa o „odświeżeniu” skate-
parku.
Po zakończeniu monologu  M. 
Żebrowski zaczął odpowiadać 
na pytania mieszkańców. Py-
tano o ścinkę drzew nad Je-
ziorem Zamkowym. Chodzi o 
oczyszczenie terenu, stwier-
dził, że tak duże topole, która 
stwarzają zagrożenie i obficie 
pylą - powinny być już dawno 
usunięte. 
Burmistrz potwierdził, że w 
Wałczu powstaną dwa marke-
ty sieci Dino. Pytano o nowe 
nasadzenia (planuje się posa-
dzić 150 drzew), kiedy zosta-
nie z ulic usunięty piasek po 
zimie (wynajęta zamiatarka 
już rozpoczęła pracę), o au-
tomaty z ziarnem dla łabędzi 
(zgłosiła się firma, która chce 
takie automaty zamontować), 
kiedy skończy się remont 
chodników na ulicy 1 Maja 
(odbiór prac 9 kwietnia), jak 
wygląda oglądalność sesji w 
telewizji (nie ma takich da-
nych i nie będzie, ponieważ 
tylko telewizje o ogólnopol-
skim zasięgu są analizowane 
pod względem oglądalności), 
czy pojawią się pojemniki na 
psie odchody (takie pojemniki 
już były stawiane i nie zdały 
egzaminu; były tam wrzuca-
ne wszystkie śmieci), czy na 
wzór WSM nastąpi wymiana 
śmietnikowych wiat (toczą się 
rozmowy z TBS-em). 
Padło jeszcze wiele innych 
pytań, lecz zadający nie do-
czekali się odpowiedzi. Jeden 
z internautów pogratulował 
burmistrzowi umiejętności 
omijania części z nich.

piotr

Czatujący burmistrz
Burmistrz Maciej Żebrowski spotkał się z mieszkańca-
mi za pośrednictwem internetu. Czat „Porozmawiajmy 
o mieście” był transmitowany z Muzeum Ziemi Wałec-
kiej 1 kwietnia, choć nie było żartów.



Czwartek, 08 kwietnia 2021r
Tekst sponsorowany

Centrum mieści się na dwóch 
piętrach budynku dawnego II 
Liceum Ogólnokształącego na 
ulicy Bydgoskiej. Pomysł na 
jego utworzenie narodził się 5 
lat temu, Urząd Marszałkowski 
zaproponował wtedy utworze-
nie lokalnych centrów nauki 
w ramach kontraktów samo-
rządowych. Starosta wałecki 

Bogdan Wankiewicz wiedział, 
że musi stworzyć coś takiego 
w Wałczu. 
- Obejrzeliśmy wiele podob-
nych miejsc w Polsce i stwier-
dziliśmy, że nasze Centrum 
opierać się będzie na inno-
wacyjności, eksperymentach, 
doświadczeniach tak, by moż-
na je było wykorzystywać na 
nieskończenie wiele sposobów 
- informuje kierownik obiektu 
Arkadiusz Niefiedowicz. - Oka-
zało się bowiem, że podobne 
miejsca w Polsce rzeczywiście 

najpierw bardzo się podobają, 
ale szybko nudzą, bo ile razy 
można oglądać studnię z lu-
ster albo ścianę akwariów? 
Jedną z najważniejszych atrak-
cji jest symulator śmigłowca - 
drugie urządzenie tego typu 
w Polsce, pierwsze znajduje 
się w Wojskowej Akademii 
Technicznej w Warszawie. Sy-

mulator nie ma służyć jedynie 
zabawie, jego głównym zada-
niem będzie rozbudzenie w 
dzieciach i młodzieży pasji do 
nauki, przedmiotów ścisłych i 
być może lotnictwa. Przed lo-
tem symulator będzie można 
zaprogramować w pracowni 
informatycznej. 
Programowania i kodowania 
z kolei dzieci i młodzież będą 
się uczyć w pracowni Lego. Do 
dyspozycji gości będzie także 
pracownia odnawialnych źró-
deł energii z samolotem solar-

nym, który wprawia się w ruch 
za pomocą latarek, elektrow-
nią wiatrową oraz elektrownię 
szczytowo pompową.  Lokalne 
Centrum Nauki będzie wypo-
sażone także w symulatory 
samochodu, wózka widłowe-
go i koparki w jednym. Każdy 
z symulatorów (podobnie jak 
symulator śmigłowca) będzie 
można wcześniej zaprogra-
mować w pracowni informa-
tycznej. „Metalowe inspiracje 
to także laboratorium fizyko-
-chemiczne z prawdziwego 
zdarzenia. Koszt wyposażenia 
każdego z laboratoriów wy-
nosi kilkaset tysięcy złotych. 
Przed budynkiem powstał na-
ukowy plac zabaw. 
- Nowoczesna technologia po-
zwala uczniom na rozumienie 
praw natury oraz wsparcie 
tych, którzy przejawiają wy-
jątkowe zdolności. Poprzez 
kreatywne i ciekawe tech-
niki oraz ćwiczenia zawar-
te w programach uczniowie 
mogą skutecznie rozwijać 
m.in. umiejętności kreatyw-
nego i logicznego myślenia, 
zapamiętywania, kojarzenia i 
koncentracji uwagi oraz pod-
noszenie umiejętności manu-
alnych, poznawczych i twór-
czych. 

„Lokalne Centrum 
Nauki będzie wyposa-

żone także w symulato-
ry samochodu, wózka 
widłowego i koparki w 
jednym. Każdy z symu-
latorów (podobnie jak 
symulator śmigłowca) 
będzie można wcze-

śniej zaprogramować w 
pracowni informatycz-

nej. „

Kształcą spostrzegawczość i 
wyobraźnię oraz pracując w 
zespole kształtują poczucie 
odpowiedzialności za siebie i 
innych w grupie - mówi sta-
rosta Bogdan Wankiewicz. 
- Podczas lekcji czy zajęć 
wykorzystywane będą nowe 
technologie, gry i programy 
edukacyjne, które są świet-
nym środkiem wspomagają-
cym, dzięki któremu uczenie 
stanie się dla dzieci łatwiej-
sze,  pobudzając go do wy-
tężonej pracy, szczególnie w 
zakresie percepcji wzrokowej, 

szybkości reakcji, logicznego 
myślenia, analizowania oraz 
łączenia posiadanych infor-
macji i ich wykorzystywania. 
Inwestycja jest warta 4,5 mln 
zł. Dofinansowanie w wyso-
kości 85 procent pochodzi ze 
środków europejskich w ra-
mach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa 
Zachodniopomorskiego. 3,8 
miliona pochodzi ze środków 
Unii Europejskiej, natomiast 
pozostałe to środki własne 
powiatu. Powiat wałecki otrzy-

mał 2,7 miliona złotych w ra-
mach wsparcia samorządów 
na wkłady własne do projek-
tów. 
W Centrum ma zostać zatrud-
nionych 5 - 6 osób na cały 
etat, a kolejne osoby będą 
pracować na umowę zlecenie. 
Głównymi celami projektu 
są między innymi: zwiększe-

nie zainteresowania dzieci i 
młodzieży naukami ścisłymi, 
podwyższenie umiejętności 
uczniów na różnych pozio-
mach edukacji, czy wzmoc-
nienie bazy dydaktycznej w 
powiecie wałeckim. 
Lokalne Centrum Nauki „Me-
talowe inspiracje” - o ile 
pozwoli na to sytuacja epi-
demiologiczna - otwarte zo-
stanie jeszcze w kwietniu. 
Zwiedzanie będzie możliwe w 
grupach w czasie wolnym od 
zajęć szkolnych. Mile widzia-

ne są dzieci w wieku już od 3. 
roku życia, starsze przedszko-
laki, uczniowie szkół podsta-
wowych i licealnych oraz do-
rośli.  Główny cel działań, to 
przygotować przyszłe kadry 
dla naszych przedsiębiorców 
szczególnie tych z branż inno-
wacyjnych

Wałecki „Kopernik” gotowy
Lokalne Centrum Nauki „Metalowe inspiracje”, zwane wałec-
kim „Kopernikiem”, to sposób na ekscytującą naukę przedmio-
tów ścisłych. Po wielu miesiącach przygotowań jest już przygo-
towane na przyjęcie przyszłych pasjonatów nauki. 
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- Cały dom został posta-
wiony na nogi - relacjonuje 
nasz Czytelnik. - Rozumiem, 
że jest odstrzał dzików, ale 
miało być nie mniej niż 300 
metrów od zamieszkałych 
gospodarstw. Niestety, zda-
rzenie było maksymalnie 40 
metrów od mojego domu. 
Gdy zwróciłem uwagę tym 
pseudomyśliwym, natych-
miast odjechali. Zdążyłem 
zrobić im zdjęcie, ale nie 
chcę nikomu robić proble-
mów. Zwracam tylko uwagę 
na problem.

Odstrzał redukcyjny dzików 
na terenie Wałcza rozpoczął 
się 21 stycznia i zakończył 
31 marca br.  Działania były 
prowadzone w godzinach 
nocnych od 22:00 do 06:00 
na obrzeżach miasta. Przed 
akcją przedstawiciele ratu-
sza poinformowali, że dla 
zapewnienia bezpieczeń-
stwa myśliwi będą wyposa-
żeni w sprzęt termowizyjny 
oraz prosili mieszkańców 
o zachowanie ostrożności. 
Tymczasem okazało się, że 
apel powinien być skierowa-
ny też do myśliwych.
- Jak można strzelać tak bli-
sko ludzi - denerwuje się 
nasz rozmówca. - Codzien-

nie pod mój płot przychodzą 
dziki. Nawet w dzień. Ja je 
osobiście podziwiam i lubię, 
ale myśliwi to już „trochę” 
przesadzili, że strzelali do 
dzików tuż pod moim do-
mem.

Prawo Łowieckie (Art. 42aa., 
pkt 13) stanowi, że zabrania 
się strzelania do zwierzy-
ny w odległości mniejszej 

niż 150 m od zabudowań 
mieszkalnych. Urząd Miasta 
w Wałczu zwiększył wymo-
gi bezpieczeństwa i tę od-
ległość podwoił. Odstrzały 
miały być prowadzone w 
miejscach oddalonych 300 
m od budynków mieszkal-
nych.
W granicach Wałcza w 2020 
r. odłowiono i uśmiercono 
47 dzików. Koszt odłowu wy-

niósł ponad 28 tys. zł. W tym 
roku odstrzelono 43 dziki. Z 
uwagi na fakt, iż nie w każ-
dej lokalizacji ze względów 

bezpieczeństwa można było 
dokonać odstrzału, zlecono 
odłów wraz z uśmierceniem 
13 sztuk. Łącznie w 2021 
roku do 31 marca odłowio-
no i odstrzelono 56 dzików. 
Koszt zrealizowanych zleceń 
wyniósł ponad 14 tys. zł.
Problem dzików w Wałczu 
trwa od kilku lat. Głośno 
było, gdy w 2018 roku locha 
z młodymi zadomowiła się 

w krzakach (na zdjęciu) tuż 
przy izbie przyjęć 107. Szpi-
tala Wojskowego. Z roku na 
rok populacja dzików rosła. 

Problemy narastały. Miesz-
kańcy się denerwowali (i de-
nerwują nadal).
- Zgłoszeń od mieszkańców 
było coraz więcej - potwier-
dza burmistrz Wałcza Ma-
ciej Żebrowski. - Zgłoszenia 
obejmowały swoim zasię-
giem praktycznie całe mia-
sto. Dużo z nich dotyczyło 
osiedla Moje Marzenie, ul. 
Ciasnej, osiedla Batorego i 
Piastowskiego, Morzyc, ale 
i innych lokalizacji. Dlate-
go, począwszy od 2019 roku 
Urząd podejmuje intensyw-
ne działania w tej kwestii. 
Początkowo kupiono i rozkła-
dano w lokalizacjach wska-
zywanych przez mieszkań-
ców środek odstraszający. 
Jednak z uwagi na niską sku-
teczność sięgnięto po inne 
zgodne z przepisami prawa 
działania. Najpierw po odłów 
wraz uśmierceniem, później 
zaś po odstrzał.
W wyniku działań podjętych 
przez ratusz w mieście jest 
ponad 100 dzików mniej.
- Pragnę podkreślić, że na-
wet najbardziej intensywne 
działania nie będą skutecz-
ne, jeśli mieszkańcy nadal 
będą dokarmiać dziki - ape-
luje burmistrz M. Żebrowski.

mk

Myśliwi przesadzili
Na Morzycach w nocy z 30 na 31 marca, 
blisko domku rodzinnego, padł strzał z 
broni palnej.
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Miejską kasę zasili 1,5 mln zł 
za sprzedane działki w pod-
strefie Wałcz Słupskiej Spe-
cjalnej Strefy Ekonomicznej.

Transakcja odbyła się w zeszłym 
tygodniu i dotyczy dwóch działek 

przy ul. Strefowej. Kupna dokonały 
dwie firmy związane z zakładem 
produkcyjnym Albatros Aluminium 
Sp. z o.o. w Wałczu: ADT Solutions 
sp. z o.o. oraz Kogeneracja Wałcz 
sp. z o.o.
Inwestycje dotyczą sfery badawczej 

i energetycznej. Na działkach mają 
powstać laboratoria i magazyny.

Nowe inwestycje

- Sprawdzimy opłacalność montażu 
instalacji fotowoltaicznej w Twojej firmie
- Znajdziemy sposób finansowania inwestycji, 
aby oszczędności pokryły koszt inwestycji,
- Załatwimy wszystkie formalności, począwszy od doku-
mentacji, aż po budowę i oddanie instalacji do użytkowania
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Facet postanowił pomalować zniszczoną 
deskę klozetową, gdy żona była w pracy. 
Wróciła jednak wcześniej niż się spodzie-
wał. Gdy korzystała z toalety, przykleiła 
się do świeżej farby. Zrozpaczona, po-
prosiła męża, by odkręcił deskę i zawiózł 
ją do lekarza. Gdy weszli do gabinetu, 
facet uniósł płaszcz żony.
- Widział pan kiedyś coś takiego, panie 
doktorze? - spytał.
- Wielokrotnie - odpowiedział lekarz. - 
Ale nigdy oprawione w ramę.

Przychodzi do lekarza baba w ciąży.
- Co pani jest? - pyta lekarz.
- A tak sobie zaszłam.

Mama przyprowadziła do lekarza córecz-
kę z wytrzeszczonymi oczami.
- Czy można to jakoś wyleczyć, panie 
doktorze?
- Można. Proszę jej tylko poluzować 
warkoczyk

Hipochondryk u lekarza.
- Panie doktorze, co jest - żona mnie 
zdradza, a rogi mi nie rosną?
- Wie pan... z tymi rogami to tylko się 
tak mówi.
- To całe szczęście, bo już myślałem, że 
mam niedobór wapnia.

- Panie doktorze, te tabletki na odchu-
dzanie, które mi pan zapisał, zupełnie 
nie działają.
- A ile ich pani bierze?
- No jak to ile?! Aż się najem.

Trwa pogrzeb znanego i szanowanego 
kardiologa. Na postumencie stoi pośród 
morza kwiatów trumna. Z tyłu ogromne 
czerwone serce. Po zakończeniu ob-
rzędów serce to otwiera się, wjeżdża w 
nie trumna, a ono się zamyka. W tym 
momencie jeden z obecnych zaczął się 
śmiać. Inni żałobnicy patrzą na niego 
z wyrzutem. Dopiero po dłuższej chwili 
mężczyzna opanował się, rozejrzał się 
wokół i wyjaśnił:
- Przepraszam bardzo wszystkich pań-
stwa ale wyobraziłem sobie swój po-
grzeb. Jestem ginekologiem.
A proktolog zemdlał...

Na lekcji religii zakonnica pyta dzieci:
- Co to jest małe, je orzeszki, ma ruda 
kitę i skacze po drzewach?
Wstaje Jasiu i mówi:
- Na 99% to jest wiewiórka, ale jak sio-
strę znam, to może być Jezus.

Żona do męża leżącego w łóżku :
- Chyba wiesz, że najlepszy dla człowie-
ka jest ruch...
- Dobrze. Jajeczko na śniadanie sam 
sobie dzisiaj obiorę!

Ważne daty z kalendarza

8 kwietnia - 1943 – Rzeź 
wołyńska: 130 Polaków zosta-
ło zamordowanych przez UPA 
i ludność ukraińską w osadzie 
Brzezina w powiecie sarneń-
skim.

9 kwietnia - 1993 – Zakoń-
czono produkcję polskiego 
silnika S-21, który był monto-
wany w samochodach: War-
szawa, Żuk, Tarpan i Nysa.

10 - kwietnia - 1633 – W 
Londynie po raz pierwszy 
pojawiły się w sprzedaży 
banany.

11 kiwetnia -  1990 – Uchy-
lono ustawę o cenzurze.

12 kwietnia - Międzynarodo-
wy Dzień Załogowych Lotów 
Kosmicznych (ustanowione 
przez Zgromadzenie Ogólne 
ONZ w 2011 na pamiątkę 
pierwszego lotu Jurija Gaga-
rina i pierwszego lotu waha-
dłowca kosmicznego Colum-
bia w 1981)

13 kwietnia - W Polsce 
Dzień Pamięci Ofiar Zbrodni 
Katyńskiej

14 kwietnia 1896 – W USA 
opatentowano płatki kukury-
dziane.
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Drużyna Mecze Pukty Bilans
1. Vineta Wolin 23 49 60-18
2. Kluczevia Stargard 22 48 61-32
3. Ina Goleniów 23 42 49-33
4. Olimp Gościno 23 37 44-40
5. MKP Szczecinek 23 37 60-41
6. Mechanik Bobolice 23 36 56-44
7. Biali Sądów 23 35 38-41
8. Hutnik Szczecin 23 34 46-38
9. Leśnik Manowo 23 34 44-45

10. Sokół Karlino 23 33 39-39
11. Rasel Dygowo 23 30 38-37
12. Darłovia Darłowo 23 29 27-25
13. Wieża Postomino 23 29 43-44
14. Lech Czaplinek 21 29 28-27
15. Rega Trzebiatów 23 28 39-52
16. Orzeł Wałcz 23 28 27-41
17. Gryf Kamień 23 27 37-49
18. Polonia Płoty 22 22 35-65
19. Iskierka Szczecin 23 23 31-42
20. Błękitni II Stargard 22 22 44-48
21. Sparta Węgorzyno 23 18 36-68

IV liga

Drużyna Mecze Pukty Bilans
1. Pogoń Połczyn 19 52 76-20
2. Calisia Kalisz 19 44 50-17
3. Orzeł Bierzwnik 19 38 48-40
4. KP Drawsko 18 37 60-27
5. Olimp Złocieniec 18 35 47-28
6. Mechanik Turowo 19 35 36-24
7. Zawisza Grzmiąca 19 34 63-46
8. KORONA Człopa 19 33 43-36
9. Wiarus Żółtnica 19 24 39-45

10. Drawa Drawno 18 23 43-40
11. Ikar Krosino 18 22 40-41
12. Spójnia Świdwin 19 22 31-36
13. Światowid Łobez 19 20 28-41
14. Orzeł Łubowo 19 14 30-52
15. Redłovia Redło 19 12 25-65
16. Drzewiarz Świerczyna 19 5 22-82
17. Błonie Barwice 32 27 46-87

Klasa Okręgowa

Wywrócony katamaran
W lany poniedziałek kilkana-
ście minut po godzinie piętna-
stej strażacy otrzymali zgło-
szenie o wywróconej łodzi na 
Jeziorze Zamkowym i człowie-
ku za burtą.

O zdarzeniu poinformowa-
ła postronna osoba, która z 
brzegu zauważyła wywróconą 
jednostkę pływającą.
- Nie było stworzonego zagro-
żenia, żeglarz miał wszystko 
pod kontrolą - relacjonuje mł. 
kpt. Marcin Kulczyk, zastęp-
ca komendanta powiatowego 
PPSP w Wałczu. - Strażacy po-
mogli mężczyźnie wyciągnąć 
katamaran i postawić żagle. 
Na szczęście nic mu się nie 
stało.
Na miejscu była także policja. 
Działania strażaków trwały 
niespełna pół godziny.
Kilka godzin po zdarzeniu na 
naszej stronie internetowej 
(www.extrawalcz.pl) napisał 
pan Mariusz, który zaliczył 

„wywrotkę” na katamaranie: 
„Szanowni czytelnicy Extra 
Wałcza. Chciałem poinfor-
mować, że wszystko jest OK. 
Jestem pod ogromnym wra-
żeniem aktywnej akcji stra-
ży pożarnej i policji, którzy 
w ciągu 20 minut byli już na 
wodzie. Dziękuję bardzo ano-
nimowej osobie, która poin-
formowała służby za jej oby-
watelską postawę. Nigdy nie 
myślałem, że pomimo braku 
WOPR-u na Jeziorze Zamko-
wym możemy czuć się tak 
bezpiecznie. Chciałbym jed-
nocześnie poinformować, że 
nie był to jakiś nieprzemy-
ślany wypad na wodę. Je-
stem członkiem działającego 
w Wałczu klubu żeglarskiego 
Pomerania Catamaran Club, 
trenuję regularnie przez cały 
rok (jak nie ma lodu na je-
ziorze). W żadnej chwili nie 
było zagrożenia życia, wy-
chodzimy na wodę w suchym 
kombinezonie, piance wypor-
nościowej, kasku i ze specjal-

nym nożem do przecinania 
lin. Mamy zawsze kontakt z 
osobą nadzorującą trening, a 
nasze położenie jest śledzo-
ne przez nadajnik GPS. Dla-
tego też sam nie wzywałem 
pomocy, ponieważ wszystko 
było pod kontrolą, kolega już 
był w drodze, aby pomóc mi 
postawić katamaran. Wy-
wrotki na tych jednostkach 
to chleb powszedni, uczymy 
się też stawiać je sami. Tu 
był problem, że zniosło mnie 
w trzciny i tam już się same-
mu nie da nic zrobić. Strażacy 
pomogli mi postawić maszt 
i mogłem popłynąć dalej.  
Jeszcze raz bardzo dziękuję 
wszystkim zaangażowanym w 
tę akcję, a zainteresowanych 
katamaraningiem zapraszam 
na naszą stronę www.pome-
raniacataclub.com”.
mk

Wywrócony katamaran
W lany poniedziałek kilkanaście minut po godzinie piętnastej 
strażacy otrzymali zgłoszenie o wywróconej łodzi na Jeziorze 
Zamkowym i człowieku za burtą.
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książka zw
ykłego człow

ieka dla zw
ykłych ludzi,

19,99zł

69,00zł

15,00zł

KUP 2 ZE WSKAZANYCH KSIĄŻEK, OTRZYMAJ PEZESYŁKĘ GRATIS + prezenty

40,00zł


